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شهر بندرعباس مطرح شد
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حق مرزی کارکنان
 دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان پرداخت شود
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لغزندگی جاده، پیچ تند و شیب زیاد 
بلوار شهدای محیط بان باز هم حادثه آفرید

گروه خبر // نمایندگان مجلس شورای اســامی با تقاضای تحقیق و تفحص از عملکرد منطقه آزاد 
قشم موافقت کردند.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ گزارش کمیسیون اقتصادی مبنی بر تصویب تقاضای تحقیق و تفحص از عملکرد 
منطقه آزاد قشم در دستور کار جلسه صبح چهارشنبه مجلس قرار گرفت.احمد مرادی نماینده بندرعباس در 
مجلس شورای اسلامی در تشــریح دلایل خود برای تحقیق و تفحص از عملکرد سازمان منطقه آزاد قشم 
اظهار داشت: منطقه آزاد قشم یکی از قدیمی ترین مناطق آزاد کشور است و دلیل اصلی این تحقیق و تفحص 
به ابهامات فراوان و شائبه های فساد انگیزی است که طی چندین سال بالاخص در دوران ریاست جمهوری 

حسن روحانی صورت گرفته است.وی افزود:  تصور مردم و جامعه بر این است که انگیزه ای برای برخورد و 
مبارزه با اقدامات غیرقانونی مدیر عامل و برخی مدیران این منطقه وجود ندارد زیرا تا کنون با لابی گری و 

ایجاد رانت اجازه ندادند نماینده ای به این موضوع ورود کند.
   نماینده بندرعباس در مجلس با طرح ســؤالی از رئیس جمهور تصریح کرد: کدام کارنامه درخشان و کدام 
ویژگی ممتاز مدیریتی مدیر عامل منطقه آزاد قشــم برایتان حائز اهمیت بود که علیرغم داشتن پرونده چند 
میلیاردی اختلاس و ســوء استفاده مالی سرنوشــت این منطقه بسیار مهم مردم و سرمایه گذاران را به دست 

چنین فردی سپرده اید؟
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منطقه آزاد قشم هم اکنون جولانگاه تصرف در اموال بیت المال است و تبدیل به منطقه ای برای خوش خدمتی به افراد خاص شده است

استاندار هرمزگان خبر داد

احداث  بزرگترین 
بندر تجاری کشور 

در جاسک

رئیس اتاق بازرگانی بندرعباس:

خواستار تقویت روابط 
 تجاری هرمزگان 
با افغانستان هستیم

گروه خبر // نماینده مردم بندرعباس خطاب به 
رئیس سازمان برنامه و وزیر بهداشت گفت: حق 
مرزی کارکنان دانشــگاه علوم پزشکی استان 

هرمزگان پرداخت شود.
   به گزارش خبرنگار دریا ، احمد مرادی در نشست علنی 
مجلس شورای اسلامی در تذکری ضمن محکومیت 
توهین رئیس جمهور بی خرد فرانسه نسبت به ساحت 
 مقــدس پیامبر اکرم )ص( گفت: به همه مســئولان و 
دســت اندرکاران اجرایی کشور تذکر می دهیم که به 
داد کارگران، کارمندان برسید. نماینده مردم بندرعباس، 

خمیر، قشم و حاجی آباد در مجلس گفت: انصافاً این 
قشر از مردم در بدترین شرایط معیشتی به سر می برند 
و زیبنده نیست که حقوق، اضافه کار، حق ماموریتشان 
و سنوات خدمتشــان را در چندین ماه یا بعضاً سال 

بخواهند دریافت کنند. 
  دولت به فکر این قشــر باشد و به نوعی مشکلات 
ایــن افراد را حل کند. این نماینــده مردم در مجلس 
خطاب به رئیس ســازمان برنامــه و بودجه و وزیر 
بهداشــت و درمان تاکید کرد: از شما می خواهم حق 
مرزی کارکنان دانشگاه علوم پزشکی استان هرمزگان 

که در واقع این اســتان صددرصد استان مرزی است، 
را پیگیری کنید. مرادی ضمن خطاب قراردادن رئیس 
جمهور تذکــر داد: حداقل اگر در این ۷ ســال کار 
خاصی را انجام نداده اید، پروژه های نیمه تمام استان 
را که انتظار مردم است و پیشرفت فیزیکی بالای ۷۰ 
درصد را دارند، به اتمام برسانید .وی ادامه داد: مجلس 
به تبدیل وضعیت کارمنــدان و کارکنانی که در دوایر 
مختلف دســتگاه اجرایی کار می کنند، صحه گذاشته 
و دولت باید نســبت به این موضوع توجه ویژه داشته 

باشد.

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس:

حق مرزی کارکنان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان پرداخت شود

   3 شهر هرمزگان 
در وضعیت قرمز »کرونا«

ادامه از تیتر یک//
مرادی گفت: مردم بــه خوبی می دانند نقش 
حســین فریدون برادر رئیس جمهور در این 
انتصاب بی نظیر بوده اســت و این را هم مردم 
می دانند قشــم نه به عنــوان مرکز تولیدی و 

صنعتی بلکه به عنوان حیاط خلوت جنابعالی 
نزدیکان و برخی مدیران ارشــد دولت فعلی 
اســت.وی افزود: منطقه آزاد قشم هم اکنون 
جولانگاه تصرف در اموال بیت المال اســت 
و تبدیل بــه منطقه ای برای خوش خدمتی به 
افراد خاص شده است.نماینده بندرعباس در 
مجلس گفت:  طبق بررسی های به عمل آمده و 
شواهد موجود در صورت رسیدگی به تخلفات 
رد پای برخی افراد معلوم الحال و متجاوز به 
حقوق مردم برملا خواهد شد.مرادی تصریح 

کرد: اگر جلوی دست اندازی به اموال عمومی 
و غارتگری بیت المال توسط برخی مدیران که 
مسیر اشــرافی گری وجود آنان را فرا گرفته 
است  نشود؛ به فرمایش مقام عظمای ولایت 
فرهنگ جاهلیت اشــرافی گــری به جامعه 
سرریز خواهد شد و کشور در معرض تهدید 
قرار می گیرد.وی خطاب به حســن روحانی 
افزود: حکم مدیر عامل منطقه آزاد قشــم را 
شــما امضا کرده اید و همین برگ محکومیت 
قضایی مبنی بر خیانت در امانت کافی بود که 

سرنوشت مردم و کشور را به چنین شخصی 
نســپارید؛ این انتصاب آغاز و مقدمه ای برای 
شروع به فساد شد. ناکارآمدی سلامتی اداری 
در منطقه آزاد قشم به اوج خود رسیده و امروز 
مردم انتظار دارند که بدانند نتیجه کشف چنین 
فســادهایی چه خواهد شد.در پایان تقاضای 
تحقیق و تفحص از عملکرد و منطقه آزاد قشم 
به رای مجلس گذاشته شد که نمایندگان با آن 
موافقت کردند بدین گونه که 188 رأی موافق، 

18 رأی مخالف و 11 رأی ممتنع بود.

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان از راه اندازی یک 
شــرکت هواپیمایی متعلق به ســازمان همیاری 
شهرداری های اســتان هرمزگان خبر داد و گفت: 
همزمان با این راه اندازی مدرســه آموزش خلبانی 
برای جوانان هرمزگانی و عاقمندان فعالیت خواهد 

کرد. 
    فریدون همتی اســتاندار هرمــزگان با کاپیتان تورج 
دهقانــی زنگنه معاون وزیر راه و مدیرعامل ســازمان 
هواپیمایی کشوری، دیدار و گفتگو کرد.استاندار هرمزگان 
در این دیدار، قابلیت ها و شرایط ممتاز استان هرمزگان 

و تعداد فرودگاه های استان را برشمرد و خواستار توسعه 
خدمات هوانوردی در ســطح شهرها و جزایر استان و 
امکان پرواز به استان های همجوار و کشورهای حاشیه 
خلیج فارس با راه اندازی شرکت هواپیمایی)فلای بندر( 
متعلق به سازمان همیاری شهرداری های استان هرمزگان 
شد.وی ادامه داد: با این اقدام برای اولین بار پروازهای ایر 
تاکسی یا هواپیمای 19 نفره و هواپیماهای سبک چهار 
نفره و فوق سبک دو نفره در سطح فرودگاه های استان 
عملیاتی و همزمان مدرسه آموزش خلبانی برای جوانان 
هرمزگانــی و علاقمندان فعالیت خواهد کرد.مدیرعامل 

سازمان هواپیمایی کشــوری نیز در این دیدار با اشاره 
به تصمیم هوشــمندانه و تاثیر گذار استاندار هرمزگان، 
 دستور همکاری فوری در جهت صدور مجوز تاسیس و 
راه اندازی پروازهای ســبک و فوق سبک و ایرتاکسی 
در هرمزگان را صادر نمود.به گزارش  تســنیم ، در این 
دیدار دکتر محمد آشــوری نماینده مردم بندرعباس در 
مجلس شورای اســلامی، ابراهیم امینی پوری مشاور 
اقتصادی اســتاندار هرمزگان، مجید حبیبی مدیرعامل 
سازمان همیاری شهرداری های استان و خلبان برزگر نیز 

حضور داشتند.

گروه خبر // محمدحســین نوروزی مدیرعامل و رئیس کمیته سامت اداری و 
صیانت از حقوق شهروندی شرکت پالایش گاز سرخون و قشم از حضور موفقیت 
آمیز این شرکت در ششــمین دوره سنجش سامت اداری  شرکت های تابعه 

صنعت گاز خبر دادند. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ به اســتناد ماده 28 قانون ارتقاء سلامت اداری و مقابله با 
فساد وضعیت شــرکت های تابعه شرکت ملی گاز در اجرای وظایف قانونی در زمینه 
تحقق ســلامت اداری فعالیت های شرکت ها بر اســاس الگوی تدوین شده، در سال 
1398 نیز  توســط امور بازرسی شرکت ملی گاز مورد سنجش قرار گرفت که شرکت 
پالایش گاز سرخون و قشم نسبت به دوره قبل 2۰ درصد ارتقاء در میانگین امتیاز کلی 
داشته است و مطابق چارچوب رتبه بندی شرکت ها نیز در سطح »بسیار خوب« قرار 
گرفته است. مهندس محمدحسین نوروزی مدیرعامل شرکت ضمن تشکر و قدردانی از 
همت و عزم راسخ کارکنان تلاشگر و توانمند، اظهار امیدواری کردند به حول قوه الهی 
و با تدبیــر و درایت همکاران عزیز بتوانیم با اجرای قانون و مقررات وبهبود فرآیندها 

در حوزه های مختلف عملکردی، در ســال های پیش رو به موفقیت های روز افزون 
در سطح صنعت نفت و گاز کشور دست یابیم. وی در ادامه افزود: اساس کار و وظیفه 
اصلی مجموعه سلامت اداری در سطح صنعت نفت و گاز کشور نظارت بر عملکردها 
و پیشــگیری از بروز فساد می باشد که این موضوع در روند پیشبرد و تحقق اهداف و 
برنامه های سازمان نقشی اساســی دارد و بعنوان یکی از مهم ترین گزینه های رشد و 
پیشرفت تلقی می گردد.رویکرد اساسی در ارزیابي سلامت اداری نظارت بر فرآیندهای 
مختلف عملکردی شرکت از طریق پایش شاخص های: آموزش، قانون گرایی، شفافیت، 
پاسخگویی، شایسته سالاری، انضباط اداری مالی، الگوی مصرف و بهره وری، استقرار و 
توسعه سامانه های الکترونیکی و نظارت و کنترل داخلی در راستای بهبود این فرآیندها 
می باشد.  نوروزی در خاتمه اظهار داشت: برنامه ریزی کمیته سلامت اداری و همچنین 
تلاش مجموعه کارکنان این شرکت همواره در راستای ارتقاء سطح سلامت اداری بوده 
و بدنبال آن شرکت پالایش گاز سرخون و قشم طی برنامه مدون با همت و درایت روز 

افزون در جهت ترویج وتوسعه این امر مهم گام های بسزایی برداشته است.

طرح تحقیق و تفحص از منطقه آزاد قشم تصویب شد

راه اندازی مدرسه آموزش خلبانی برای جوانان هرمزگان

موفقیت پالایش گاز سرخون و قشم در زمینه ارتقاء سامت اداری

تخته گاز در جاده کرونا  
به سمت بیمارستان 

و قبرستان 

  گروه خبر // جلســه شــورای توسعه 
ســواحل مکران به ریاست دکتر اسحاق 
جهانگیری معاون اول رئیس جمهور و با 
سیستان  و  هرمزگان  استانداران  حضور 
و بلوچســتان و وزرای راه و شهرسازی، 
آموزش و پــرورش، ارتباطات و فناوری 
اطاعات، رئیس ســازمان امور اداری و 
استخدامی، رئیس سازمان حفاظت محیط 
و  تجارت  توسعه  سازمان  رئیس  زیست، 
برگزار  بنادر و دریانوردی  رئیس سازمان 

شد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون همتی 
استاندار هرمزگان در خصوص این جلسه، عنوان 
کرد: در این نشست گزارشی از روند برنامه های 
در دست اقدام توسعه سواحل مکران در قالب 
پروژه های عمرانی، زیرســاختی و توسعه ای، 
اشتغال و بهبود فضای کســب و کار و توسعه 
علم و فناوری ارائه و بر تســریع در فرآیند این 
کارها تاکید شد.وی ادامه داد: همچنین طرح اولیه 
احداث بزرگ ترین بندر تجاری جدید کشور در 
جاسک مطرح و مقرر شد سریعاً با هماهنگی 
وزارت راه، سازمان بنادر و دریانوردی و سازمان 
مدیریت و برنامه ریــزی اقدامات اولیه در این 
راستا انجام شود. استاندار هرمزگان افزود: این 
بندر می تواند پاسخگوی نیازهای کشور برای 
حمل و نقل، صــادرات و واردات کالا، پدافند 
غیرعامل و تثبیت جمعیــت در حوزه مکران 
باشد. همتی تصریح: از جمله دیگر مزایای این 

بندر این است که در کنار پایانه صادرات نفت و 
پالایشــگاه های جدید در حال راه اندازی قرار 
دارد و در افق ۶ تا 1۰ ســاله به قطب اقتصادی 
و تجاری در سواحل مکران تبدیل خواهد شد. 
وی گفــت: این بندر بزرگ تجاری دارای هزار 
و 3۰۰ هکتار پسکرانه خواهد بود و عملیات 
احداث آن باید حداکثر تا ســال 14۰4 آغاز و 
تا ســال 1411 به بهره برداری برسد و توافق 
برای افزایش ظرفیت اســمی آن به میزان 2۰۰ 
میلیون تن باید تا ســال 1424 محقق شــود. 
استاندار هرمزگان اظهار داشت: در افق 1424 
نیاز بنادر کشور حداقل ۶29 میلیون تن خواهد 
 بود و در این راســتا احــداث این بندر بزرگ 
پیش بینی شــده تا در آینده بتواند حجم قابل 
توجهــی را به خود اختصاص دهد. وی با بیان 
اینکه علاوه بر این با انجام مطالعات از ســوی 
وزارت راه و شهرســازی، ظرفیت ریلی و راه 
آهن نیز در این منطقه جهت حمل و نقل کالا از 
این طریق فراهم می شود، اضافه کرد: همزمان با 
مطالعات احداث بندر، وزارت راه و شهرسازی، 
اتصال ریلی جاسک به راه آهن سراسری را مورد 
مطالعه قرار می دهد تا با آماده شدن این بندر، 
ظرفیت جاده ای و ریلی نیز در این منطقه ایجاد 
شود. استاندار هرمزگان خاطرنشان کرد: ایجاد 
دهکده لجستیکی نیز در راستای پشتیبانی از این 
امکانات در سواحل مکران در نظر گرفته شده 
که از بخش خصوصی دعوت می شود که برای 
راه اندازی این دهکده لجستیکی، سرمایه گذاری 

داشته باشند. همتی اظهار داشت: همچنین مقرر 
شــد وزارت امور اقتصادی و دارایی ساز و کار 
مناسبی را برای نحوه تأمین مالی سرمایه گذاران 
در ســواحل مکران طراحی و گزارش آن را به 
دبیرخانه شــورا ارائه دهد.وی یادآور شد: در 
استان هرمزگان چهار شهرستان جاسک، میناب، 
ســیریک و بشاگرد به صورت عمده از مزایای 
طرح توسعه سواحل مکران به ویژه با اشتغالزایی 
گسترده بهره مند می شوند. استاندار هرمزگان بیان 
داشت: از جمله اقدامات و پیگیری های مهمی 
که در سه سال اخیر برای توسعه سواحل مکران 
در شرق هرمزگان انجام شده است، می توان به 
احداث بزرگترین پایانه نفتي کشور در راستاي 
توسعه سواحل مکران، احداث بزرگترین شهرک 
پتروشیمي پتروپالایش مکران در جنوب شرق 
 کشور، احداث زیرساخت چندین پتروشمیي، 
 راه انــدازي خط پروازی جاســک به تهران و 
راه اندازي دومین خط صادرات شــناورهاي 
فلزي بصورت شبانه روزي به کشور عمان اشاره 
کرد. همتی همچنین توســعه زیرساخت هاي 
اسکله تجاري بندر جاسک در راستاي توسعه 
اقتصاد دریایي و احداث اولین برج )ساختمان( 
مرجع دریایي کشور دربندر شهرستان جاسک 
که می تواند به تمامي شــناورهاي بین المللي 
خدمات ارائه نماید، را از دیگر اقدامات ســه 
 سال اخیر بر شمرد. به گفته استاندار هرمزگان 
فعال ســازي بزرگترین دشت کشاورزي شرق 
استان )دشت جگین( در راستاي اقتصاد مقاومتي 

 وتولید واشــتغال جذب ســرمایه گذار ایجاد 
شهرک هاي پرورش میگو که تا کنون پنج هزار 
هکتار آماده بهــره برداري وپنج هزار هکتار تا 
پایان دولت نیز به بهره برداري مي رسد، از دیگر 
اقدامات و برنامه ها در این شهرستان است. وی از 
 تکمیل کریدور میناب و جاسک و احداث 9 پل 
 بــزرگ در ایــن کریــدور، آمــاده ســازي 
زیر ساخت هاي شــهرک هاي کشاورزي در 
راستاي سرمایه گذاري و تولید سرمایه گذاران 
بخش خصوصي، مطالعه بزرگترین سد در جنوب 
کشور سد گابریک که بزودي عملیات اجرایي آن 
آغاز می شود، پیگیري و مطالعه بزرگترین بندر 
کشور در شهرستان جاسک، به عنوان مهمترین 
برنامه های دولت برای توسعه جاسک یاد کرد 
و گفت: احداث پارک ســاحلي )سنگ سیاه( 
در شــهر جاسک، مطالعه شــهر جدید مکران 
و تصویب در شــوراي برنامه ریزي استان در 
راستاي توسعه سواحل مکران و پیگیري طرح 
منطقه آزاد جاســک که مورد تایید نمایندگان 
مجلس قرار گرفت و در دست بررسي شوراي 
نگهبان است، مزیت ها و فرصت هایی است که در 
کنار احداث بندر بزرگ در نزدیکی کوه مبارک 
جاســک، این شهرستان را به یکی از مهمترین 

شهرهای کشور تبدیل می کند.

استاندار هرمزگان خبر داد

احداث  بزرگترین بندر تجاری کشور در جاسک

ادامه در همین صفحه

صفحه 2را بخوانید



جهانبخش خبر داد
 برگزاری جشنواره نمادواره های شهر خلاق 

در بندرعباس
  گروه خبر // معاون برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی 
شــهرداری بندرعباس از آغاز به کار جشــنواره نمادواره های 
شــهر خلاق این شهر خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا ، محمد 
مهدی جهانبخش با اعلام این خبر اظهار کرد: نخستین جشنواره 
مجازی نمادواره های شــهر خلاق بندرعباس با هدف معرفی و 
گسترش بازار صنایع دستی و آیین های سنتی این شهر ساحلی 
آغاز شده است.وی با تشــریح جزئیات این جشنواره، افزود: 
جشــنواره نمادواره های شــهر خلاق بندرعباس از 3۰ مهرماه 
جــاری آغاز و تا نیمه آبان ماه ادامــه دارد که در صورت نیاز 
تمدید می شــود.معاون برنامه ریزی و توســعه سرمایه انسانی 
شــهرداری بندرعباس ادامه داد: هنرمنــدان و علاقمندان برای 
شــرکت در این جشــنواره می توانند آثار تجسمی و المان های 
خود را با موضوع صنایع دســتی و آیین های سنتی بندرعباس 
به دبیرخانه جشــنواره واقع در مرکز خلاقیت و فنآوری های 
نوین شهرداری بندرعباس ارسال کنند.جهانبخش گفت: علاوه 
بر این، علاقمندان می توانند آثار خود را در حوزه های یاد شده، 
  info@bandarabbas.ir به آدرس پســت الکترونیکــی
ارســال کرده و برای کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن های 
۰۷۶3223۷1۵۶ و ۰938۰981۷9۵ تماس بگیرند.وی تاکید 
کرد: طرح های ارســالی پس از بررسی در کمیته ارزیابی، برای 
بهره برداری و اجرا به مناطق مدیریت شــهری ارسال می شود.
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری بندرعباس 
همچنیــن عنوان کرد: به طراحان برتر این جشــنواره مجازی، 
هدایایی ارزشمند اعطا می شود.گفتنی است، شهر بندرعباس از 
سال گذشته به شبکه جهانی شهرهای خلاق یونسکو در حوزه 

صنایع دستی و آیین های سنتی پیوسته است.

رئیس گروه امور اجتماعی و رفاهی صیادان شیلات 
هرمزگان خبر داد

   گرامیداشت روز دریای تمیز و بندر پاک 
در بنادر صیادی استان

  گــروه خبــر // رئیس گــروه امور اجتماعــی و رفاهی 
 صیادان شــیلات هرمزگان از گرامی داشت روز دریای پاک در 
 بندر صیادی کنگ و ســایر بنادر صیادی اســتان ، با حضور 
جامعــه صیــادی و جمعی از مســئولین منطقــه و بارعایت 
دستورالعمل های بهداشــتی ناشی از ویروس کرونا خبر داد.به 
گزارش خبرنگار دریا ، عزیزا... صادقی با اشاره به اهمیت روز 
 دریای پاک در فرهنگ سازی و ارتقای  بیش از پیش حفاظت از 
محیط زیست و نهادینه کردن این مهم گفت: بیش از یک دهه است 
 که صیادان استان هرمزگان که حامی و دلسوز محیط زیست به ویژه 
محیط زیســت دریایی هســتند در یک اقدام فرهنگی هرساله 
 روز پنجم آبان اقدام به پاک ســازی سواحل و بنادر صیادی از 
زباله ها و آلودگی های فیزیکی می نمایند.وی با بیان اینکه  این 
امر با هدف آمادگــي در اقدام گروهي جهت نگهداري بهینه از 
بنادر صیادي صورت گرفته است افزود: خوشبختانه این اقدام 
نمادین هرســاله از سوی صیادان به ویژه با محوریت قرار دادن 
صیادان جوان به صورت خود جوش در بنادر صیادی اســتان 
انجام می گردد.صادقی افزود: امید اســت در ســال های آینده 
با رهایی از ویروس منحوس کرونــا بتوانیم این برنامه غنی و 

فرهنگ ساز را به صورت پررنگ تری برگزار نمائیم.

خبر

خبری

پنجشنبه 8 آبان 1399

12 ربیع الاول 1442

سال نوزدهم شماره 3450

    
سرمقاله

  درحالی برخی ها باســرعت و تخته گاز در جاده کرونا می رانند و 
توجهی به آمار افزایش مبتلایان و فوتی های ناشی از کرونا نمی کنندکه 
گویا این وضعیت برایشان عادی شده است وجان خودشان و دیگران را 
به خطر می اندازند. از یک طرف اعلام رسمی بازگشایی مدارس بصورت 
حضوری توسط دولت باعث شد این موضوع را به ذهن ها متبادر نماید 
که مشکل شیوع کرونا از بین رفته است و بیش از 2۰میلیون دانش آموز و 
فرهنگی و والدین دانش آموزان و سرویس مدارس و... را راهی مدارس 
کرد و بعد بسیاری از دانش آموزان از رفتن حضوری به مدارس خودداری 
کردند؛ اما اعلام رفتن دانش آموزان به مدرسه بصورت حضوری باعث 
عادی شــدن بیشتر شیوع کرونا در جامعه شد که دولت متهم ردیف اول 
این عادی انگاری کروناســت.بعد از آن هم شهروندان بیشتری اقدام به 
سفر رفتن و کنار گذاشتن ماسک ها کردند و در برخی شهرها تعداد افراد 
فاقد ماسک چندبرابر ماســک زده ها شد. از طرفی دیگر این وضعیت 
باعث شد که مسافرت به برخی شــهرها چند برابر شود و استان های 
جنوبی مانند هرمزگان که در پاییز و زمستان سرد به استان های بهاری 
تبدیل می شــود، موج سفرها را در خود داشته باشد واز سایر استان ها، 
مسافران عزم سفر به هرمزگان وبندرعباس داشته باشند ودر تعطیلات چند 
روز، این سفرها بیشتر می شود وهفته آینده نیز بیم آن می رود که سفرها 
چندبرابر گذشــته به بندرعباس افزایش می یابد.حال که برخی از افراد 
نسبت به شرایط کرونایی کشور و استان ها توجهی ندارند ومانند سال های 
گذشته می خواهند سفرهای تفریحی داشته باشند و سلامتی خودشان 
ودیگران را به خطر بیندازند وساحل و پارک ها را مانند گذشته مملو از 
 جمعیت نمایند؛ مسئولان استان بایستی تدابیری بیندیشند و ممنوعیت ها و 
محدودیت هایی را اجرایی نمایند واز طریق رسانه ها و فضای مجازی 
اطلاع رسانی شودتا از سفرهای تفریحی و... به هرمزگاني که تا پیش از 
این در وضعیت هشدار واکنون قرمز قرار دارد، جلوگیری شود. بایستی 
از ورود خودروهای مســافران به بندرعباس جلوگیری شــود و اجازه 
داده نشــود مسافران وارد ســواحل و پارک ها و... شده و چادر بزنند و 
از ارائه خدمات به آنها خودداری شــود و از ورود به شــهرهای مختلف 
اســتان جلوگیری شود. استان هرمزگان در شرایط عادی با کمبود 1۶۰۰ 
پرستار مواجه است وهمچنین پزشکان متخصص و فوق تخصص، تجهیزات 
پزشــکی، آزمایشگاهی و... کم دارد و فشــار زیادی به کادر درمان وارد 
می شــود و عده تامین ۶۰۰پرســتار و.... که چندماه قبل نیز مطرح شده 
بود که متاســفانه هنوز محقق نشده است و فشار زیادی بر کادر بهداشت 
ودرمان وارد می شــود وروز به روز بر ابتلای آنها نیز افزوده می شود و 
تاکنون نیزچندین نفر نیز جان شان را از دست داده اند. با این شرایط بهتر 
است مسئولان اســتان برای جلوگیری از افزایش مبتلا ها و فوتی های 
کرونایی، از توصیه و خواهش والتماس دست بردارند ومقتدرانه برخورد 
نماینــد و محدودیت ها و ممنوعیت هایی را اجرایی کنند و ارائه خدمات 
را به مسافران و میهمانان ناخوانده کرونایی ممنوع نمایند تا تعداد کمتری 
 از هرمزگاني ها و هرمزگان نشینان راهی بیمارستان وقبرستان شوند؛ زیرا 
جان شان آنقدر بی ارزش نیست که بخاطر سیاست های نامناسب دولتی ها 

و بی فکری برخی ها در خطر قرار گیرد وازدست رود.
  علی زارعی

تخته گاز در جاده کرونا 
به سمت بیمارستان و قبرستان 

 گروه خبر // اســتاندار هرمزگان در دیدار با 
معاون وزیر راه و شهرسازی، تخصیص اعتبارات 
لازم برای تکمیل کریدور ساحلی غرب به شرق 

هرمزگان را پیگیری نمود.
  بــه گزارش خبرنگار دریــا ، دکتر فریدون همتی 
اســتاندار هرمــزگان در راســتای پیگیری جذب 
اعتبــارات برای تکمیل کریدور ســاحلی غرب به 
شرق اســتان و جذب اعتبار برای احداث و تکمیل 
مسیر »کهورستان – بستک – لار«  با دکتر خیرالله 

خادمی معاون وزیر راه و شهرســازی و مدیرعامل 
شرکت ساخت توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور  
دیدار و گفتگو کرد. استاندار هرمزگان با بیان اینکه 
در این دیــدار برای تخصیص اعتبارات جدید برای 
تکمیل کریدور ساحلی غرب و شرق استان به  عنوان 
یکی از کارهای زیربنایی دولت در استان هرمزگان 
تصمیمات خوبی اتخاذ شــد، اظهار داشت: در این 
خصوص معاون وزیر راه برای تکمیل این پروژه تا 
پایان سال جاری، قول مساعد داد و بزودی از طریق 

پیگیری هایــی که صورت خواهد گرفت، اعتبارات 
جدید در راســتای تکمیل این پروژه مهم تخصیص 

پیدا خواهد کرد.
   وی گفت: تکمیل ایــن کریدور به عنوان یکی از 
پروژه های مهم و بخشی از کریدور ساحلی جنوب 
کشــور، با توجه به وجود منابع عظیم نفت و گاز در 
این منطقه و همچنین دسترســی بــه آب های آزاد 
از طریــق خلیج فارس و دریــای عمان، از اهمیت 
بالایی برخوردار اســت و با تلاش شبانه روزی به 

 دنبال این هســتیم که این پروژه را تا پایان سال به 
بهره برداری برسانیم.همتی یادآور شد: 8۷4 کیلومتر 
از کریدور یک هزار و ۷۰۰ کیلومتری ساحلی جنوب 
کشــور در هرمزگان قرار دارد که 48۷ کیلومتر آن 
در غرب اســتان واقع  شــده، 3۰۰ کیلومتر آن به 
بهره برداری رســیده و 122 کیلومتر آن در دســت 
اجراســت. وی ادامه داد: پیش از این شش هزار و 
۵۰۰ میلیــارد ریال اعتبار بــرای احداث و تکمیل 
کریدور ســاحلی در استان هرمزگان تخصیص پیدا 
کرده و برای تکمیل آن پنج هزار میلیارد ریال دیگر 
اعتبار نیاز اســت و با پیگیری های انجام شــده، 
کریــدور 8۷4 کیلومتری ســاحلی در هرمزگان تا 

پایان سال جاری قرار است به اتمام برسد.

گروه خبر // رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشــاورزی بندرعباس گفت: 
اولویت نخســت اتاق بازرگانی عاوه بر 
تقویت روابط بین المللی دســتیابی به 
بازارهای هــدف و تقویت روابط تجاری 
خود به ویژه با کشورهای همسایه نظیر 

افغانستان است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، محمدرضا صفا 
در نشست آنلاین اتاق بازرگانی بندرعباس 
با اتاق تجارت و ســرمایه گذاری هرات با 
محوریت معرفی ظرفیت های استان هرمزگان  
ضمن معرفی ظرفیت های استان هرمزگان در 
حوزه های مختلف، اظهارداشت: وجود ذخایر 
نفت و انرژی، پتروشیمی، گردشگری دریایی، 
کشتی سازی، صید و صیادی، ترانزیت دریایی، 
وجود محصولات بااررزش کشــاورزی با 
قابلیت صادرات به کشورهای مختلف دنیا 
تنها بخشی از ظرفیت ها و توانمندی هایی این 
استان است.وی با اشاره به تولید بیش از 2۰۰ 
هزار تن میگوی پرورشی در استان هرمزگان 
گفت: درحال حاضر ظرفیت ۵۰ هزار هکتار 

پرورش میگو در استان وجود دارد و تا پایان 
امســال نیز حدود۷ تا 8  هزار هکتار دیگر 
وارد چرخه  تولید می شود.صفا بیان داشت: 
در زمینه  پرورش ماهی درقفس نیز با توجه 
به مطالعات انجام شده ما ظرفیت 1۵۰ هزار 
تن تولید در این اســتان را داریم که در این 
حوزه نیز از حضورسرمایه گذاران خارجی و 
حتی مشارکت آن ها با سرمایه گذاران داخلی 
استقبال خواهیم کرد.وی همچنین از خرمای 
پیارم شهرستان حاجی آباد و نارنگی منطقه 
سیاهو که دارای شهرت جهانی هستند، نام برد 
و افزود: این استان با وجود این که منطقه ای 
گرمسیری و خشک  است اما کشاورزی در آن 
رونق دارد به خصوص در محصولات خارج 
از فصل استان بسیار خوب عمل کرده و شرایط 
صادرات آن مهیاست.رئیس اتاق بازرگانی، 
صنایع، معــادن و کشــاورزی بندرعباس 
 بیان داشــت:  افغانســتان علاوه بر ویژگی 
هم مرز بودن، به دلیل اشــتراکات فرهنگی 
و زبانی و نیــز دارا بودن وضعیت اقتصادی 
خاص خود از اهمیت و جایگاه ویژه ای در 

دیپلماســی اقتصادی ایران برخوردار است.
صفا تاکید کرد: ایران بزرگ ترین شــریک 
 تجاری افغانســتان اســت و بــا توجه به 
ظرفیــت هایی کــه در مناســبات ایران و 
افغانستان وجود دارد می توان با بهره برداری 
از آن بازار مناسبی برای محصولات خاص 
استان هرمزگان مهیا کرد.محمد یونس قاضی 
زاده رئیس اتاق تجارت و ســرمایه گذاری 
هرات نیز گفت:زمان آن رسیده که افغانستان 
مراودات تجاری خود را با ایران را گسترش 
دهد و موانع و مشــکلات را نیز چاره یابی 
داراي  امروز  افغانســتان  افزود:  نماید.وی 
 شــرایط باثبات و امني است و با توجه به 
ریشه هاي عمیق روابط فرهنگي، تاریخي و 
مذهبي ایران و افغانستان و عزم مسئولان دو 
کشور این روابط باید بیش از پیش توسعه 
یابد.قاضــی زاده با بیان اینکه افغانســتان 
ســالانه حدود ســه میلیارد دلار کالای 
ایرانی خریداری می کند، بیان داشت: امید 
اســت بتوانیم از ظرفیت های خاص استان 
هرمــزگان در زمینه محصــولات خارج 

از فصل و گردشــگری نیز بهره ببریم.وی 
ضمن قدردانی از ریاســت اتاق بازرگانی 
بندرعباس، بیان داشــت: برقرار ارتباط دو 
اتــاق بازرگانی هــرات و بندرعباس یک 
اتفاق خوب و میمون است که دستاوردهای 
بســیار خوبی را برای دو کشــور به دنبال 
خواهد داشــت.رئیس اتاق تجارت هرات 
توسعه مبادله هیات هاي تجاري و شناسایي 
ظرفیت هاي دو طرف را ضروري دانســت 
و گفت: شــرایط امروز افغانستان با گذشته 
بســیار متفاوت است زیرا امنیت آن توسعه 
یافته و زمینــه براي اجراي پــروژه هاي 
اقتصادي و ســرمایه گذاري مساعدتر شده 
اســت.  دبیرکل اتاق بازرگانی بندرعباس 
نیز در ادامه این نشســت بیان داشت: اتاق 
بازرگانی بندرعباس با توسعه روابط خود 
در بخش بین الملل به دنبال دســتیابی به 
بازارهای هدف بــرای عرضه محصولات 

خاص اســتان هرمزگان اســت.دکتر پیام 
نظیر  داشــت: محصــولات  بیان  رضایی 
خرمای پیارم، نارنگی سیاهو و آبزیان استان 
در بازارهای اروپایی طرفداران بســیاری 
دارد.وی بیان داشــت: هدف نخست ما در 
تقویت روابط  بندرعبــاس  بازرگانی   اتاق 
بین المللی و جذب سرمایه گذار و در نهایت 
دستیابی به بازارهای هدف است و امید است 
نشســت امروز اتاق بازرگانی بندرعباس 
با اتاق تجارت هرات دســتاوردهای بسیار 
خوبی به دنبال داشته باشد.یادآور می شود 
در این نشست علاوه بر رئیس اتاق تجارت 
هرات عظیمیان معاون سرمایه گذاری هیات 
مدیره، دشتی معاون خدماتی هیات مدیره، 
ســلیمان خیل رئیس اتاق مشترک شعبه 
هرات، فراهی عضو هیات مدیره، هاشــمی 
مســوول روابط بین المللی هیات مدیره و 

رحمانی آمر اجرائیه نیز حضور داشتند.

روابط عمومی 
آيا می دانید مصرف ماهی و میگو ابتلا به بيماری قلبی را كاهش می دهد شیلات هرمزگان 

رئیس اتاق بازرگانی بندرعباس:

 خواستار تقویت روابط تجاری هرمزگان 
با افغانستان هستیم

گروه خبر // دکتر فریدون همتی استاندار هرمزگان، با دکتر علیرضا 
رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت دیدار و گفتگو کرد.

   به گزارش  خبرنگار دریا ، اســتاندار هرمزگان در این دیدار با اشاره به 
پروژه بزرگ آب شیرین کن یک میلیون متر مکعبی بندرعباس، عنوان کرد: 
این ابرپروژه ملی با استفاده از ظرفیت داخلی و باور به توانمندی مهندسان و 

جوانان کشورمان اجرایی شده است. وی ادامه داد: به زودی بهره برداری از 
فاز نخست این ابر پروژه که تامین کننده آب شرب و صنایع در استان های 
هرمزگان، کرمان و یزد خواهد بود، با دســتور ریاست محترم جمهوری 
آغاز می شود.استاندار هرمزگان در ادامه به دیگر صنایع فعال در این استان 
اشاره کرد و افزود: صنایع دریایی به ویژه کشتی سازی از ظرفیت های مهم 

هرمزگان محسوب می شوند و با توجه به دستور معاون اول محترم رئیس 
جمهور، شورای عالی صنایع دریایی باید به سرعت فعال شود تا مسائل 
این بخش نیز به طور دقیق بررسی و حمایت از صنایع دریایی در اولویت 
باشد.استاندار هرمزگان همچنین رفع مشکلات دیگر صنایع هرمزگان را 
مورد پیگیری قرار داد و خواستار تامین مواد اولیه کارخانجات صنعتی و 
مواد غذایی در این استان شد.وی افزود: این پیشنهادات و پیگیری ها مورد 
استقبال وزیر صمت قرار گرفت و وی با اعلام آمادگی جهت رفع موانع به 

زودی برای عملیاتی شدن موارد مطروحه به هرمزگان سفر خواهد کرد.

اعلام آمادگی وزیر صمت برای رفع مشکلات صنایع هرمزگان

پشت پرده سیاست 

یورونیوز:پیروزی بایدن یا ترامپ فرق چندانی برای ایران ندارد   
یکی از ســوالات جنجالی که این روز ها فکر خیلی ها را به خود مشغول 
کرده این اســت که اگر جو بایدن، رقیب دموکــرات دونالد ترامپ، پیروز 
انتخابات 13 آبان بشود آیا وضعیت کشــورمان نسبت به قبل بهتر خواهد 
شــد یانه ؟ کارشناسان سیاسی و اقتصادی پاسخ های متفاوتی به این سوال 
مــی دهند اما در این میان » یورو نیوز« درگزارش اخیر خود بیان می کند 
که حضور بایدن در کاخ سفید دردی از ایرانیان دوا نخواهد کرد. این رسانه 
براین باور اســت که آمریکایی ها از یک خط مشــی ثابت تبعیت می کنند 
و این که چه کســی بر کرسی ریاست جمهوری آمریکا تکیه بزند در روابط 
دوجانبه ایران و آمریکا تاثیری نخواهد گذاشت :» در واقع به نظر می رسد 
آمریکا  همواره از یک خط مشــی و رویه  مشخص پیروی کرده که آن هم  
حفظ منافع آمریکا و برتری در منطقه بوده اســت. بنابراین این رویه ثابت 
بوده اســت. هر کسی رئیس جمهور آمریکا باشــد، اولویت اصلی او، حفظ 
و دفــاع از منافع آمریکا و حفظ این رویه اســت.« یورونیوز می افزاید:» 
بنابراین با رســیدن انتخابات آمریکا، به نظر می رسد که انتخاب  بایدن  یا 
ترامپ فرق چندانی برای ایران نداشــته باشد و نباید توقع تغییر چشم گیری 
در روابط ایران و آمریکا داشــته باشــیم. به همین جهت سیاست خارجی 
آمریکا با انتخاب بایدن تغییر زیادی نخواهد داشــت چرا که باز هم اولویت 

او آمریکا ست .«
  باید گفت که ســخن یورونیوز پر بیراه هم نیست و باتوجه به تحریم های 
شدیدی که آمریکا به خصوص در 4 سال دولت جمهوری خواه ترامپ علیه 
کشــورمان وضع کرده حالا حالاها شــاهد روزهای پایان تحریم نخواهیم 
بــود. موضوعی که »الیوت آبرامــز« نماینده ویژه آمریــکا در امور ایران 
 نیز به آن اشــاره داشــته و براین باور اســت که بایدن نمی تواند به آسانی 
تحریم های آمریکا علیه ایــران را بردارد :» چنان چه »جو بایدن«، نامزد 
حزب دموکرات در انتخابات پیروز شود نمی تواند به آسانی تحریم ها علیه 
ایــران را بردارد.« به گزارش ایلنا وی مــی افزاید : »  تحریم های »دونالد 
ترامپ«، رئیس جمهوری آمریکا علیه ایران مخصوصا تحریم هایی که خارج 
از برجام علیه تهران اعمال شده به این زودی برداشته نخواهد شد.« آبرامز 
با تاکید بر این که  آمریکا ساختار تحریمی جامعی دارد که مدت ها پابرجا 
خواهد بود؛ اظهار می کند :» کسانی که باور دارند در صورت پیروزی بایدن 
و ورودش به کاخ ســفید در ماه ژانویه )آبان(  تحریم ها طی سه یا دو روز 
اول از میان خواهد رفت، خواهند فهمید که حتی اگر وی بخواهد چنین کند 

نیز نخواهد توانست.«  
رئیس مجلس هم کرونا گرفت

رئیس مجلس شورای اسلامی از مثبت شدن آزمایش کرونای خود خبر داد. 
به گزارش قدس آنلاین، رئیس مجلس در توییتی نوشــته اســت: یکی از 
همکاران دفترم به کرونا مبتلا شــد، نیمه شب پاسخ تست بنده هم اعلام و 
کرونا مثبت شد.در حال حاضر در قرنطینه هستم و به امید خدا،  پیگیر امور 

و وظایف محوله خواهم بود.

هراس اصلاحات از تکرار 84 
کمتر از 8 ماه تا انتخابات ، محمد رضا خباز و محمود صادقی از تعدد نامزدهای 
اصــلاح طلب برای14۰۰ هشــداردادند.اردوگاه اصلاحات تــا این جای کار 
نتوانسته  به شیوه ای واحد برای حضور در انتخابات ریاست جمهوری سال آینده 
دست یابد  و علاوه بر این باتوجه به اخباری که از سوی احزاب و شخصیت های 
جبهه اصلاحات منتشر می شود به نظر می رسد که احتمال حضور در انتخابات 
با چند نامزد هم منتفی نباشــد. شــاهد مثال این مدعا اعلام تمایل محمدرضا 
عارف رئیس بنیاد امید ایرانیان به شــرکت در انتخابات ریاســت جمهوری  یا 
معرفی صادق خرازی از ســوی حزب ندا اســت؛ در این میان کارگزارانی ها 
هم اگرچه گزینه خود را همان گزینه شورای عالی اصلاحات دانسته  و رئیس 
دولت اصلاحات را تصمیم گیر نهایی بیان کرده اند، اما گویا بدشان نمی آید که 
با گزینه اختصاصی خود پا به ریاســت جمهوری بگذارند و از همین رو بارها 
لیســت چند نفره ای را به عنوان گزینه های 14۰۰ معرفی کرده اند. تشتتی که 
به عقیده فعالان سیاســی اصلاح طلب ) ســم مهلکی است که (  اگر ادامه پیدا 
کند، نتیجه ای بهتر از ســال 84 برای اصلاح طلبان رقم نخواهد خورد. در سال 
84 اصــلاح طلبان با این که مجلس هفتم را به اصولگرایان باخته بودند و توقع 
می رفت که با تجربه شکســتی که خورده اند با هماهنگی بیشتری پابه عرصه 
انتخابات ریاســت جمهوری بگذارند اما این اتفــاق نیفتاد و در نهایت 4 نامزد 
اصلاح طلب یا حامی اصلاح طلبان یعنی اکبر هاشمی رفسنجانی، مهدی کروبی، 
مصطفــی معین و مهر علیزاده به انتخابات ورود کردند و در نهایت نیز نتیجه ای 
نگرفتند. موضوعی که البته بارها دامن گیر جریان رقیب ســنتی آن ها هم شده 
و می توان گفت یکی از مهم ترین دلایلی که اصولگرایان نتوانستند پیروز ادوار 
مختلف انتخابات ریاست جمهوری شوند، همین تشتت و ورود با چند کاندیدا 

به عرصه انتخابات بوده است. 
  در همین زمینه محمد رضا خباز فعال سیاســی اصلاح طلب در گفت وگو با 
نامه نیوز با اشــاره به خطای راهبردی اصلاحات در سال 84، تصریح می کند 
که اردوگاه اصلاح طلبی در نهایت بــا یک کاندیدا وارد کارزار 14۰۰ خواهد 
شــد:» آدم عاقل از یک سوراخ دوبار گزیده نمی شود. در سال 14۰۰ ما تعدد 
کاندیدا نخواهیم داشــت. هیچ کدام از آن هابه طور رسمی اعلام کاندیداتوری 
نکردند چون همه شان نخستین گام را ضرورت ایجاد فضای مشارکت حداکثری 
می دانند.« وی با اشــاره به تدبیر اصلاح طلبان برای ایجاد فضای مشــارکت 
حداکثری در انتخابات ریاســت جمهوری افــزود: »اصلاح طلبان با محوریت 
آقای خاتمی باید یک مانیفست بنویسند که براساس آن راهکارهایی برای حل 
مشــکلات کشور به طور عملی ارائه شــود.« موضعی که محمود صادقی فعال 
سیاســی اصلاح طلب هم به آن اشــاره دارد و معتقد است: »باتوجه به تعاملی 
که با شــورای هماهنگی اصلاحــات دارم، می  توانم بگویم که تا این لحظه نظر 
همه دوستان مبنی بر اجماع بر یک نامزد واحد است. ارائه چند نامزد متعدد در 
انتخابات ریاست جمهوری برای اصلاح طلبان یادآور تجربیات خوبی نیست و 
این احتمال وجود دارد که اگر چند نامزد ارائه شــود، نتیجه ای مانند آن چه در 
انتخابات ســال84 دیدیم رخ دهد؛ بنابراین ضرورت دارد که همه اصلاح طلبان 

در نهایت بر یک نامزد به وحدت برسند «.

تازه های مطبوعات  
وطن امروز- این روزنامه به خاطر حمایت ماکرون از انتشار گسترده کاریکاتور های 

موهن علیه ساحت نورانی پیامبر اسلام )ص( تصویر او را شبیه شیطان کرد.
ایران- این روزنامه در یادداشتی به قلم لعیاجنیدی معاون حقوقی رئیس جمهور با 
اشاره به فوت جوان مشهدی می نویسد: »انتظار می رود چنین اعمال مخل به اصل 
حاکمیت قانون و احترام حقوق شهروندی را از منظر قانونی و علوم جامعه شناسی و 
جرم شناسی مورد تحلیل و بازنگری و نظارت مجدانه قرار دهد و با ارائه و تقویت 
و توسعه آموزش های قانونی و حرفه ای لازم به نیرو های تحت امر، ضمن برخورد 
مقتضی با خاطیان و اطلاع رسانی در این خصوص، از تکرار چنین وقایع ناگواری 

پیشگیری نماید.«
کیهان- این روزنامه ضمن انتقاد از رویکرد دولت در مقابل اهانت فرانسه به پیامبر 
اسلام، خواستار اخراج سفیر این کشور شد و نوشت: ضروری به نظر می رسد دولت 
جمهوری اســلامی به عنوان یک کشور و نظام اســلامی از حالت انفعال در حوزه 
دیپلماسی خارج شود و با اخراج سفیر فرانسه که کمترین پاسخ به وقاحت ماکرون 
است، نشــان دهد که در برابر گستاخی به پیامبر مهربانی ها کوتاه نمی آید و اجازه 

نمی دهد توهین به مقدسات به بهانه آزادی به عنوان یک قاعده درآید.
همشهری-کاظم غریب آبادی، نماینده جمهوری اسلامی ایران در آژانس بین المللی 
انرژی اتمی در گفت وگو با این روزنامه اعلام کرد که تاسیســات پیشرفته تری در 
دل کوه به جای تاسیسات حادثه دیده نطنز احداث خواهد شد و تمامی زنجیره های 
ماشین های جدید تحقیق و توسعه به زیر زمین منتقل خواهند شد و این موضوع به 

اطلاع آژانس نیز رسیده است. 
سرخوشی عجیب دلخوش! 

نماینده صومعه ســرا ،صحن علنی را با حاشیه همراه کرد. کاظم دلخوش که به پشت 
تریبون رفته بود در بخشی از سخنان خود شعری انتقادی و در قالب کنایه خطاب به 
رئیس جمهور  خواند:» وطن با تو شده سبز و بهاری، گرانی گشته از کشور فراری، 
فقط یک کار مانده ای رئیس جان ،)یا حسن جان( خلیج فارس را گندم بکاری.« این 
مدل شــعر خوانی او  که چند تایی از آن را هم در مجلس قبل شاهد بودیم و فضای 
رسمی بهارستان را به طنز و خنده کشانده بود با واکنش منفی کاربران فضای مجازی 
روبه رو شده است .کاربری با  اشاره به این که »چند روز از نهی صریح رهبری درباره 
حفظ حرمت رئیس جمهور می گذره  بعد این شــعر از تریبون مجلس خونده میشه  
افــزود :آقای ذوالنور یک جور به رئیس جمهور می تازد و دلخوش جور دیگر .این 
شعر نماینده محترم فقط ظاهر طنز دارد وگرنه همان کارکرد سخنان ذوالنور در هتک 
حرمت جایگاه رئیس جمهور را دارد .« کاربردیگری با بیان این که جایگاه مجلس 
جای این مدل شعر خوانی های کوچه خیابانی نیست نوشت:» توقع ما از مجلس این 
نبود، آقای نماینده ای که خوشی زده به دلش و شعر میخونه  آیا متوجه هست که مردم 
دارن زیر بار فشار مشکلات کمر خم میکنن  ؟« یا کاربر دیگری با انتقاد از دلخوش 
نوشته بود:» شعر خونی از هر کسی بر میاد، ناسلامتی شما نماینده مجلسی، اگه میتونی 
یــه کاری بکن و جلوی گرونی رو بگیر.«  به گفته کاربر دیگری :»شــعرخوانی در 
مجلس یازدهم من را یاد شعر »به نام خداوند رنگین کمان« در مجلس دهم انداخت.

انعکاس
تابناک نوشت : معصومه ابتکار معاون زنان و خانواده نهاد ریاست جمهوری در 
پاسخ به ســوالی مبنی بر این که آیا با این گفته ها می توانیم پس از گذشت 4۰ 
سال از انقلاب شاهد حضور یک خانم در رأس قوه مجریه باشیم؟ بیان کرد: این 
سوال را باید از شورای نگهبان پرسید، اگر آن ها ایرادی به این موضوع نداشته 
باشند، خانم ها می توانند رئیس جمهور شوند.وی درباره این که آیا برای انتخابات 
ریاست جمهوری ثبت نام خواهد کرد یا خیر، گفت: خیر، برنامه ای برای ثبت نام 

در انتخابات ریاست جمهوری ندارم.
بولتن نیوز نوشــت : به تازگی برنامه ای با عنوان زوجینو در شبکه سوم سیما با 
اجرای باربد بابایی به روی آنتن رفته اســت. این برنامه همانند دیگر تولیدات 
شبکه سه  و مانند باقی برنامه های دوره جدید این شبکه، یک کپی تمام و کمال 
از نمونه های خارجی خود باشد. البته   گویا کپی برداری برای برنامه هایی که 
جنبه سرگرمی دارند و از ارزش محتوایی خاصی برخوردار نیستند، کاملا مجاز 

است و در همه شئون برنامه بدون هیچ محدودیتی اعمال می شود.
 جماران نوشت : محمد علی ابطحی عضو مجمع روحانیون مبارز درباره جزئیات 
جلسه این تشکل روحانی اصلاح طلب در خصوص انتخابات ریاست جمهوری 
14۰۰ اظهارکرد : آن چه به چشــم می آید روندی نیســت که اتفاق جدیدی 
بیفتد و احتمالا انتخابات ریاست جمهوری بر اساس همان حداقل آرا و حداقل 
کاندیداهــای مطلوب پیش می رود. ولی از باب این که ما حتما مســیر واقعی 
رسیدن به رأی مردم را طی کنیم، بحث این مطرح بود که شاید ضرورت نداشته 
باشد گذشته را قضاوت کنیم و نیاز دارد که به آینده هم نگاه کنیم، گرچه از نظر 

تحلیلی باور ما این است که اتفاق جدیدی نخواهد افتاد.
زنگنه:به خاطر این هوشمندی به آمریکایی ها تبریک می گویم! 

وزیر نفت در حاشیه نشست دیروزکمیسیون عمران مجلس در واکنش به تحریم 
وی توسط دولت آمریکا با لحنی طنزآلود گفت: دستگاه های اطلاعاتی آمریکا 
با تحریم من به موفقیت بزرگی دســت پیدا کردند! معلوم است که در مدت ۷  
ســال خیلی زحمت کشیدند و بزرگ ترین سّــر داخل نظام را کشف کردند و 
متوجه شــدند که وزیر نفت با وزارت نفت ارتباط دارد!وی افزود: دلیل تحریم 
اخیر، ارتباط بیژن زنگنه به عنوان وزیر نفت با وزارتخانه بوده که این مســئله 
بســیار سّری بود که آمریکایی ها بعد از ۷ سال به آن پی بردند؛ واقعا به خاطر 
این هوشمندی باید به آمریکایی ها تبریک گفت.وزیر نفت ادامه داد: تحریم من 
توسط آمریکایی ها هیچ تأثیری ندارد، من سرمایه ای در بیرون از ایران ندارم 
و ایــن اقدام آمریکایی ها تنها من و همکارانم را در پیمودن اهدافمان مصمم تر 
کرد."  همزمان در فضای مجازی نیز کاربران هشــتگ #بیژن تنها نیست را در 
فضای توئیتربرای حمایت از وزیرنفت کشورمان منتشر کردند.در این میان،میثم 
شریفی ، از فعالان حوزه انرژی نیز  با اشاره به تحریم های جدید نفتی  گفت: 
"دولت ترامپ می خواهد خروج از  باتلاق خودســاخته را برای دولت بایدن 
و ایران دشــوار کند. ترامپ احساس می کند ممکن است شکست بخورد و در 

تلاش است که دیپلماسی را مسدود کند.

   استاندار هرمزگان:

کریدور ساحلی هرمزگان تا پایان سال جاری باید تکمیل شود
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کسب دو نشان با ارزش 
در مسابقات مجازی ووشوی بانوان کشور

  گــروه خبر // فاطمه کیانی با کســب مقــام اول و مقام 
دوم دربخش آمادگی جســمانی و ســاندا قهرمان مسابقات 
مجازی ووشــوی بانوان کشــور شد.مریم پاســالار نائب 
رئیس ووشــوبانوان هرمزگان ضمن تبریک به فاطمه کیانی 
ورزشــکار مدال آوراســتان هرمزگان در رده سنی جوانان 
با کســب مقام اول و مقام دوم دربخش آمادگی جسمانی و 
ساندا قهرمان مســابقات مجازی ووشوی بانوان کشورشده ، 
بیان کردوگفت:هرمزگان از جمله اســتان های کشــور است 
که از نظر شــیوع کرونا در وضعیت قرمز قــرار دارد و این 
 وضعیت موجب تعطیلی بســیاری از باشگاه های ورزشی در 
رشته های مختلف شــده است. بســیاری از خانواده ها از 
فرستادن فرزندانشان به باشگاه های ورزشی ترس دارند لذا 
برگزاری مسابقات مجازی بهترین راهکار در ایام موجود به 
شمار می رود.پاسالار عنوان کرد : برگزاری مسابقات ووشو 
به صورت مجازی توسط فدراســیون ووشو برای اولین بار 
است که در این رشته، در کشور انجام شد.وی خاطرنشان کرد: 
نخستین دوره مســابقات مجازی در رشته های تالو، ساندا و 
آمادگی جسمانی با حضور بیش از ۷۰۰ نفر و ارسال بیش از 
3 هزار دقیقه فیلم برگزارشد و پس از تشکیل جلسات مختلف 
فنی و داوری و بررسی کامل همه فیلم های ارسالی، نفرات برتر 
مسابقات انتخاب شدند.فاطمه چمن میرزایی مربی وسرپرست 
تیم بانوان اســتان هرمزگان نیز گفت: شیوع بیماری کرونا و 
گسترش آن در هرمزگان موجب شده تا خانواده ها  از ترس 
فرزندانشان را به تمرینات نفرستند.چمن میرزایی اظهار داشت 
:در طول این مدت سعی کردیم به صورت آنلاین آموزش ها را 
برگزار کنیم. به گزارش جنوب ایران ،وی در پایان با اشاره به 
 فاطمه کیانی ذکر کرد: ایام کرونا را  با انجام تمرینات خود در 
منزل و آموزش بصورت آنلاین با پشــتکار وتلاش مضاعف 
توانســت در رقابت های آمادگی جسمانی و ووشو موفقیت 

کسب کند.

   3 شهر هرمزگان در وضعیت قرمز »کرونا«
  گروه خبر // رئیس دانشــگاه علوم پزشکی مرکز استان 
هرمزگان گفت: ســه شــهر بندرعباس، بســتک و کیش در 
هرمزگان در وضعیت قرمز کرونایی قرار گرفته اند.  به گزارش 
خبرنگار دریا ، حســین فرشیدی اظهار کرد: استان هرمزگان 
به طور کلی در میان اســتان های کشــور در وضعیت هشدار 
قرار دارد اما شــهرهای بندرعباس، بستک و کیش وضعیت 
قرمز دارند.وی افزود: سایر شهرستان های استان هرمزگان در 
وضعیت هشدار بیماری کرونا قرار دارند و این تقسیم بندی ها 
نباید ذهنیت مردم را به ســمت کاهش رعایت پروتکل های 
بهداشتی سوق دهد.رییس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان از 
عموم مردم خواست تا همچنان از ماسک به عنوان مهم ترین 
ســلاح در برابر این بیماری اســتفاده کرده و فاصله گذاری 

اجتماعی را با دقت اجرا کنند.

 با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف  
از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم ! واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

صنایع دستی شهر جناح در بستر تاریخ

گروه گزارش//  صنایع دستی در هر جامعه ای 
می تواند باعث کارآفرینی و اشتغالزایی گردد.

    شــهر جناح که مردم آن به تــلاش، فعالیت، 
هنر و هنرمندی و غیره معروف هســتند، دارای 
صنایع دســتی زیادی در گذشــته بوده است که 
بســیاری از این صنایع دستی در حال حاضر هم  
ادامــه دارد. با مصاحبه هــای صورت گرفته در 
ارتباط با صنایع دســتی در شهر جناح، مشخص 
گردید که علیرغم این که برخی از صنایع دستی 
در این شــهر رو به فراموشــی رفته است، هنوز 
 برخی از صنایع دســتی در این شــهر درســت
 می شــود و حتی به فروش می رسد. استفاده از 
برگ درخت نخل در ســاخت صنایع دستی در 
 دوران ممتد و متعددی رواج داشــته است که این 
صنایــع دســتی در پوشــاک، فرش منــازل و 
وســایل آشــپزخانه کاربرد زیادی داشــت. به 
تدریــج این صنایع دســتی از رونــق افتاد اما 
در بیشــتر خانه های قدیمی جنــاح  هنوز هم 
 این صنایع دســتی به چشــم می خــورد. در 
بخش های پیشین نوشتار تا حدودی به این نوع 
صنایع دســتی پرداخته شد. اما تعداد و تنوع این 
صنایع دســتی به قدری زیاد بود که می بایست 
 بیشــتر به آن ها پرداخته شــود. از سوی دیگر 
صنایع دستی متعددی نظیر برداره و غیره  از چوب 
درست می شد که در نوع خود جالب توجه بود. این 
نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی 
شهر جناح و شهردار فرهنگ دوست و پرتلاش این 
 شهر جناب آقای مهندس محمد جلالی به رشته 
تحریر در می آید در نظــر دارد به انواع دیگری 
از صنایع دستی شهر جناح در زمینه های متعدد 
پرداخته و نشــان دهد که این صنایع دســتی در 
دورانــی از تاریخ نقش زیــادی در امرار معاش 
 مردم جنــاح داشــته و نشــان از هنرمندی و 
فعالیت های هنری مردم این شهر در بستر تاریخ 
دارد.  از جمله صنایع دســتی که از برگ درخت 
نخل درست می شد و کاربرد زیادی در دیگر انواع 
صنایع دستی داشت،  درونی بود که در جناح به آن 
درنی می گفتند. درونی نوعي بند یا طناب که از 
برگ تر و تازه نخل مي بافند و مصرف فراوان دارد. 
درنی بندی بود که  بخش های متعدد تک، چاکه و 
زنبیل را به هم متصل می کرد.) محمد درخشنده، 
مصاحبــه، 1399( درونی را زنان و مردان هر دو 
می بافتند. در شب نشیني هاي دوستانه و فامیلي، 
کارگران و اهل فن در حالي که دسته اي برگ تر 
و تازه نخل با خود دارند سرگرم »درونی ریسي« 
مي شــدند و با یک تیر دو نشــان مي زنند، هم 

ســاعات بیکاري را پر مي کنند و هم کاري مفید 
انجام مي دادند. همچنین باغداران ساعاتي را که 
سرگرم آبیاري نخلستان و باغ ها بودند، کم و بیش 
بدین کار مي پرداختند. از بهم پیوستن چند رشته 
»درونی« طناب و بند کلفت تر مي ســاختند که 
نوعي از آن در »تاب خوردن« اســتفاده مي شد. 
نوع دیگري از آن که باریکتر از » درونی« معمولي 
بود در دوختن بعضي ابــزار مانند بادبزن، جارو، 
 زنبیل و یا بســتن درب مشــک هاي آب به کار 
مي رفت . » درونی « به وسیله ي انگشتان دست 
بافته مي شد و به وسیله و اسباب خارجي نیازي 
نداشت. زنان خانه دار نیز در زمان بیکاری اقدام 
به درســت نمودن درنی می نمودند. برای بافتن 
 درونی از شاخه های نازکتر درخت خرما استفاده 
 می شد. چاکه از دیگر صنایع دستی مردم شهر جناح 
بود که از برگ درخت نخل درســت می شــد و 
اســتفاده های زیادی در جناح داشت. در حمل 
خرما در نخلستان ها مورد استفاده قرار می گرفت. 
رطب ها و خرماهای رســیده را با چاکه جابجا 
می کردند. از چاکه برای جای نان هم اســتفاده 
می نمودند. نان های ســفید و نازک که در خانه 
می پختند به صورت خشــک شده در چاکه قرار 
می دادند و این نان ها برای مدت طولانی قدرت 
ماندگاری داشــت و خراب نمی شد. همچنین از 
چاکه برای خواباندن بچه در نخلستان ها استفاده 
می شد. چاکه را به درختانی نظیر کنار و گز با بند 
متصل نموده و نــوزادان را در آن می خواباندند. 
چاکه برای فروش در فروشگاه های قدیمی جناح 
وجود داشــت و فروخته می شد. معمولا بیشتر 
باغداران و افرادی که نخل داشــتند در درســت 
کردن چاکه پیشــرو بودند. از دیگر صنایع دستی 
شــهر جناح که کاربرد زیادی هم داشت، برداره 
بود. برداره که از چوب ساخته می شد کاربردهای 
 متعدد داشــت. دو نوع برداره می ساختند. یک 
نوع بــرداره بــرای حمل آب بود کــه بر روی 
چارپایان قرار می دادند و معمولا چهار حلب 2۰ 
کیلویی پر از آب در آن می گذاشتند و نوع دیگر 
برداره برای آوردن ســنگ از کوه کابرد داشت و 
شــیاردار بود. این برداره را هم بر روی چارپایان 
 قرار می دادند و ســنگ های پهــن و نازک از 
کــوه ها در آن قــرار می دادند. برداره توســط 
نجاری های شهر جناح ســاخته می شد و این 
نجاران تبحر خاصی در ساخت آن داشتند. برداره 
هم برای مصرف مــردم داخل جناح و هم برای 
فروش برای ســایر مناطق ساخته می شد. هنوز 
هم برداره ها دو حلبی و چهارحلبی در برخی از 
خانه های قدیمی شهر جناح به چشم می خورد.  
از دیگر صنایع دســتی در شهر جناح در ارتباط 
 با حمــل و نقل قدیم و برای چارپایان ســاخته

 می شــد و هنوز هم ســاخته می شــود، رشمه، 
ســینه بند چارپایان، کفل پوش و پالان است. در 
قدیم چــون چارپایانی نظیــر الاغ و قاطر برای 
حمــل بار در کاروان های تجاری، وســیله رفت 
و آمد مردم به روســتاهای اطــراف، آوردن آب 
 و بــار و غیره مورد اســتفاده قرار مــی گرفتند. 
 صنایع دستی متعددی نیز در ارتباط با چارپایان ساخته

می شــد. چــون کاروان های تجاری از مســیر 
 خورجناح و شهر جناح عبور می کردند، بنابراین این 
 کاروان هــا نیز بــرای چارپایان خــود از جناح 
صنایع دستی مرتبط با چارپایان نظیر رشمه، پالان، 
 کفل پوش و غیره خریداری مــی کردند. لذا این 
صنایع دستی ممری برای امرار معاش بسیاری از مردم 
بوده است به تدریج ظرافت های خاصی در درست 
کردن این صنایع دستی صورت گرفت. کرک ها و 
نخل های متعددی در این صنایع دستی به کار گرفته 
 شــد که در نوع خود جالب توجه بود و افرادی که 
 وضع مالــی بهتری داشــتند، از صنایع دســتی 
 گران قیمــت تری برای چارپایان خود اســتفاده 
می نمودند. پالان نیز  از جمله صنایع دستی در شهر 
جناح بوده که در بستر زمان بهتر و بهتر ساخته شد. 
در حال حاضر هم در جناح افراد هنرمندی هستند 
 که پالان، رشمه، سینه بند و غیره درست می کنند.

) ناصر چمن پیرا، مصاحبه، 1399(این صنایع دستی 

 هم برای استفاده شــخصی است و هم به فروش 
می رسد. باربند از دیگر صنایع دستی شهر جناح 
بود که از موی بز درست می کردند و برای حمل 
بار بر روی چارپایان قرار مــی دادند. اندازه آن 
 نزدیک به یک متر در هشتاد سانتیمتر بود و می شد 
محموله هــای متعددی را در آن قــرار داد. این 
باربندها در گذشته استفاده های زیادی داشت اما 
الان شاید در خانه های قدیمی جناح یافت شود.

نخ ریســی به کمک دوک نخ ریسی که در جناح 
به آن تســی می گفتند از دیگر مواردی است که 
در ســاخت صنایع دستی کاربرد زیادی داشت. با 
 تســی نخ های ریز از موی بز می بافتند و سپس 
 نخ های ریز را به هم پیوند می دادند و سیل درست 
می کردند که ســیل اســتفاده های زیادی داشت. 
معمولا دامداران کــه در صحرا زندگی می کردند 
از ســیل به عنوان یک وسیله ضد حشرات موذی 
نظیر عقرب و غیره اســتفاده می شد. چون حشرات 
موذی به مو حساس هستند و در قدیم برای فراری 
دادن مار هم از ســوزاندن مو اســتفاده می کردند. 
از موی بز و نخ های حاصل از تســی نوعی لباس 
ضخیم زمســتانی نیز مــی بافتند که دامــداران در 
زمســتان اســتفاده می کردند. برای بستن حیوانات 
 به میخ های بزرگ نیز از این بافته موی بز اســتفاده 
می کردند. از پشــم گوســفند نیز در نخ ریسی به 

وسیله تســی استفاده می شــد. اما کاربرد نخ های 
به دســت آمده از پشم گوســفند در بافت عبا بود 
که بافندگان عبــا را در جناح ماشــولا می گفتند 
و عباهای بافت جناح هم توســط مردم این شــهر 
و هــم مردم دیگر مورد اســتفاده قــرار می گرفت. 
عباهای جناح در مناطق دیگر هم فروخته می شــد 
 و از کیفیت خوبی برخوردار بود. ســاخت خورجین 
 از دیگــر صنایــع دســتی مــردم جناح بــود که 
 خورجیــن هــای بــزرگ و کوچــک زیــادی 
می ســاختند. این خورجین ها بــر روی چارپایان، 
موتور ســیکلت و دوچرخه قرار مــی گرفت و در 
ســاخت آن هــا ظرافت خاصی بــه کار گرفته می 
 شد و بارهای زیادی به وســیله این خورجین های 
دست ساز حمل می شــد. در بیشتر فروشگاه های 
 قدیمی جناح خورجین های بزرگ و کوچک فروخته 
می شــد و هنوز هــم گاها فروخته می شــود. ولی 
ممکن اســت خورجیــن های کنونی مثل گذشــته 
ســاخت خود جناح نباشــد. صنایع دستی متعددی 
در جناح وجود داشــته و دارد که بســیاری از آن ها 
هنوز مورد بررســی قرار نگرفته است و نسل جوان 
جناح نســبت به بســیاری از صنایع دستی قدیمی 
 جناح آگاهی کاملی ندارند که با مکتوب نمودن آن ها 
می توان گام های بزرگی برای شناخت آن ها برداشت 

و این مواریث کهن را برای همیشه زنده نگه داشت. 

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

  

  

  

  

حصروراثت
خانم فاطمه کرمشاهی فرزند گل میر بشماره ملی 5869808741 شرح دادخواست به کلاسه 99/20 شعبه سردشت از این شورا درخواست گواهی 
حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم محمد کرمشاهی فرزند علی به شماره ملی 5869779286 متولد 1339/10/01 در 

تاریخ 1389/09/04 که در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1- فاطمه کرمشاهی فرزند حل میر به شماره ملی 5869808741.

2- علیرضا کرمشاهی فرزند  محمد به شماره ملی 5860063903.     3- راضیه کرمشاهی فرزند محمد به شماره ملی 5860030924.
4- مرضیه کرمشاهی فرزند محمد به شماره ملی 5860011660.      5- ندا کرمشاهی فرزند محمد به شماره ملی 5860181094.

6- فوزیه کرمشاهی فرزند محمد به شماره ملی 5860170531.
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر 

آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد . 
محسن چابک- مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

آگهی تغییرات
  شــرکت خدماتی بندر کار متحد شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 10630 و شناسه ملی 10800129935 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 

فوق العاده مورخ1399/06/04 تصمیمات ذیل اتخاذ شد :
  - موارد ذیل به موضوع شــرکت الحاق و ماده مربوطه در اساســنامه اصلاح گردید: مشــاوره ایجاد و نگهداری فضای سبز-مشاوره کسب و کار - 
 راه اندازی کسب و کار-حمایت ، پشتیبانی و سرمایه گذاری در استارتاپ ها-پیمانکاری ساخت و سازهای مسکونی ، اداری و تجاری-راه سازی- 
جاده سازی-ســاخت و نگهداری تاسیســات -انجام امور وکالتی برای ایرانیان خارج از کشور در داخل کشور- وصول مطالبات-تعمیر و سرویس 

نگهداری ماشین آلات و تجهیزات آتش نشانی ، تعمیر و سرویس و نگهداری کلیه ماشین آلات سنگین و موتورهای دریایی ودرصورت ضرورت قانونی انجام موضوعات 
پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیصلاح ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمیباشد .  شناسه آگهی )1032371(

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

حصروراثت
خانم کلثوم منصفی فرزند مرادی بشماره ملی 5869885272 شرح دادخواست به کلاسه 99/97 شعبه سردشت از این شورا درخواست گواهی 
حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم خیرک دلنواز فرزند شیرو به شماره ملی 5869884969 متولد 1306/10/01 در تاریخ 

1392/04/25 که در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1- کلثوم منصفی فرزند مرادی  به شماره ملی 5869885272.     2- علی دلنواز فرزند خیرک به شماره ملی 58600476910  .

3- منصور دلنواز فرزند خیرک  به شماره ملی 5860084617.     4- عزیز دلنواز فرزند خیرک به شماره ملی 5860006799.
5- حسن دلنواز فرزند خیرک  به شماره ملی5869953200.      6- موسی دلنواز فرزند خیرک  به شماره ملی 5869894247.
7- حمید دلنواز فرزند خیرک  به شماره ملی 5860006802.      8- حیدر دلنواز فرزند خیرک  به شماره ملی 5860006802.

9- فاطمه دلنواز فرزند خیرک  به شماره ملی 5869894255.        10- آمنه دلنواز فرزند خیرک  به شماره ملی 5869953197.
11- مریم دلنواز فرزند خیرک  به شماره ملی 5869980410.  12- زینب دلنواز فرزند خیرک  به شماره ملی 5869953189.

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت به مدت یک ماه آگهی می نماید تا هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر 
آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد . 

محسن چابک- مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد

حصروراثت
خانم کلثوم مرادیان فرزند علی بشــماره ملی 5869780561 شرح دادخواست به کلاسه 99/21 شعبه سردشت از این شورا درخواست گواهی 
حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که مادرش مرحوم شمسی عیدی فرزند عباس به شماره ملی 5869775647 متولد 1325/12/20 در تاریخ 

1396/10/14 که در آخرین اقامتگاه خویش برحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به:
1- کلثوم مرادیان فرزند علی به شماره ملی 5869780561.         2- زینب مرادی فرزند میرداد  به شماره ملی 3420223714  .      

3- سکینه مرادیان فرزند علی به شماره ملی 5869779340  .      4- مریم مرادیان فرزند میرداد به شماره ملی 5869780586.
5- ابراهیم مرادیان فرزند میرداد  به شماره ملی 3420201206.      6- خدیجه مرادیان فرزند گل محمد  به شماره ملی 5869963451.

7- حوا عیدی فرزند علی به شماره ملی 5869780578.           8- ابراهیم مرادیان فرزند گل محمد  به شماره ملی 3460000661.
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گروه خبر // مدیرکل اوقاف وامور خیریه هرمزگان گفت:در این 
همایش که با محوریت موقوفه بنیاد البرز از طریق ویدئو کنفراس 
با ســازمان مرکزی اوقاف همزمان با بیست استان برگزار شد 
از نخبه برگزیده امیرمهدی جعفری و خانم مبینا وطن خواه با 

اهدای جوایز تجلیل به عمل آمد.
  به گزارش خبرنگار دریا ، حجت الاســلام مهدیان مدیرکل اوقاف 
وامور خیریه هرمــزگان گفت:در این همایش که با محوریت موقوفه 
بنیاد البرز از طریق ویدئو کنفراس با ســازمان مرکزی اوقاف همزمان 
با بیست استان برگزار شد از نخبه برگزیده امیرمهدی جعفری و خانم 
مبینا وطن خواه با هدای جوایز تجلیل به عمل آمد. حجت الاســلام 
حسین مهدیان در حاشیه این همایش ضمن معرفی موقوفه البرز اظهار 

کرد: بنیاد فرهنگی البرز در سال 1342 شمسی با هدف کمک به اشاعه 
فرهنگ کشــور و تجلیل از مقام علمی دانشمندان و پژوهندگان برتر 
ایرانی و تشویق دانشــجویان و دانش آموزان برگزیده و نوباوگان و 
نوجوانان با استعداد ایرانی، از طریق اعطای جایزه بنیاد البرز به همت 
مردی خیراندیش و نیک سیرت، مرحوم حسینعلی البرز تأسیس و وقف 
گردیده است. وی ادامه داد: این موقوفه طی بیش از نیم قرن، چندین 
هزار نفر از نخبگان برتر علمی کشور را )که تعدادی از ایشان، هم اکنون 
نیز دارای مســؤولیت های حاکمیتی و اجرایی هستند(، مورد حمایت 
و تشــویق قرار داده و این مهم طی سالهای اخیر در قالب همایشهای 
ملی و اســتانی با حضور مقامات علمی و مسؤولین کشوری محقق 
شده است.مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان هرمزگان همچنین گفت: 

مرحوم البرز پس از پیروزی انقلاب اسلامی ایران که به دلیل انجام عمل 
جراحی و نقاهت پس از آن، در کانادا به ســر می برد، طی نامه ای در 
فروردین سال 13۵8 شمسی محضر امام خمینی)ره(، مسؤولیت اداره 
موقوفات بنیاد فرهنگی البرز اعم از منقول و غیرمنقول با در نظر گرفتن 
مواد اساسنامه و وقفنامه را به ایشان واگذار نمود.حجت الاسلام مهدیان 
اضافه کرد: باتوجه به توشیح حضرت امام)ره( به هیأت امنای اوقاف 
مبنی بر تعیین هیأتی برای رسیدگی و عمل به مندرجات وقفنامه، از 
آن سال تاکنون، بنیاد فرهنگی البرز تحت نظارت هیئت امنایی سازمان 
اوقاف و امور خیریه، صرفاً از محل درآمد رقبات خود و در راستای 
عمل به نیاّت مترقی واقف از طریق اعطای جایزه، به تشویق جوانان به 

تحصیل علم و تجلیل از مقام عالمان فعالیت می نماید. 

روزنامه منطقه جنوب کشور

نمايندگي استانها:

جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش 09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی            034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده             09173413270  
یزد    امیرحسین حائری زاده            035-36265331           
فارس عزیزاله قهرمانی                     09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                 09362706723
بوشهر     سیدحسین جعفری             09177746020

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.

روزنامه  سیاسی ، اجتماعی ، فرهنگی ، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
 32222635    نمابر:32246600

دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
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دارای ضریب کیفی 45 و رتبه ششم

 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

Rooznameh_darya : اینستاگرام

امام محمد تقی )ع( : ناشکری نعمت چون گناهی نابخشودنی است
) روضه بحار ج 2 ص 364(

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : 
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

پنجشنبه 8 آبان 1399
12 ربیع الاول 1442
سال نوزدهم شماره 3450

روابط عمومی اداره کلظروف شیشه ای در طبیعت زیر تابش آفتاب باعث بروز آتش سوزی است
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

یکصدو نود و نهمین جلسه شورای اسامی شهر بندرعباس 
با دستورکار های ارائه گزارش عملکرد سازمان سیما، منظر 
و فضای سبز شهری طی هفت ماهه اول سالجاری  و ارائه 
گزارش عملکرد ســازمان ســاماندهی مشاغل شهری و 
فرآورده های کشاورزی طی هفت ماهه اول سالجاری برگزار 

شد .
  فضای سبز در عمق محلات مغفول مانده است

  به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشور دریا؛ رئیس 
شورای شهر اسلامی شهر بندرعباس بیان کرد: در بودجه سال 9۶ 
و 9۷، بودجه ای جهت ساماندهی کارگران فصلی مصوب کردیم 
تا محلی برای اســتراحت این کارگران که در خیابان ها هستند، 
احداث شود اما تاکنون اتفاقی نیفتاده است البته خانه کارگر در 
بحث ساخت ساختمان برای این کارگران فصلی، اعلام آمادگی 
کرده است.اسلام باوقار عنوان کرد: بازارچه محلی صادقیه چندین 
سال است که بلا تکلیف است و هرچه سریعتر بایدتکلیف این 
بازارچه ها با فضایی معین شــامل 1۰ تــا 1۵ غرفه  و با ارائه 
محصولات متفاوت شامل خواربار، میوه، گوشت و مرغ، تعیین 
شده و راه اندازی شود.وی ضمن تاکید بر اینکه راه اندازی پنجشنبه 
بازار باید در محلی موقت باشد، اظهار کرد: اکنون دستفروشان میوه 
و تره بار در ورودی شهر بندرعباس، از قبل شهرک توحید تا بعد 
از میدان دفاع مقدس ادامه دارد و با وجود تخلیه کامیون های میوه، 
چهره شهر بسیار نازیبا شده است. در سال 92 می گفتند 3۰ وانت 
 حمل میوه در شهر وجود دارد، اما الان می توانید آماری از  تعداد 
ماشین های عرضه میوه  در شهر را اعلام کنید؟ باوقار تاکید کرد: 
کمیسیون خدمات شهری موظف است ظرف یکماه تعیین تکلیف 
و ساماندهی این معضل و همچنین پیاده رو حافظ را انجام داده و به 
شورا گزارش دهد همچنین می توانند این دستفروشان را در فضایی 
ویژه و مخصوص ساماندهی کنند.رئیس شورای شهر اسلامی شهر 
بندرعباس تصریح کرد: روشن شدن پارک ها و ساحل بندرعباس 
در این مدت، باعث شده تا مردم و مسافران زیادی در این ایام به 
ویژه در روزهای تعطیل در این محل ها، اقامت کنند که با توجه 
به شرایط کرونایی، باعث خطرناک شدن وضعیت شیوع کرونا در 
استان می شود.وی افزود: قاعده واگذا ی دکه ها باید از تولید به 
عرضه برسد یعنی کشاورز دکه را اجاره کند  و محصولاتش را 
با قیمت پایین به دســت مردم برسد. بنابراین باید اجاره کمتری  
از موجران کانکس ها اخذ شــود تا بتوانند محصولات خود را 
 با نرخ کمتری به فروش برســانند.باوقار عنــوان کرد: در مورد 
ورودی هــای شــهر بندرعبــاس کارهای خوبــی رخ داده 
ولــی از همچنــان از اداره راهــداری گلــه منــد  هســتیم 
 چراکــه تــا پایــان مهرمــاه جهت اصــلاح و بهســازی 
ورودی ها مهلت داده بودیم ولی هنوز اتفاقی نیفتاده و با توجه به 

قولی که مردم داده بودیم زین پس نامه ها را به دستگاه ها امری 
خواهیم کرد.رئیس شورای شهر اسلامی شهر بندرعباس  گفت: 
فضای سبز از مواردی است شهروندان گلایه دارند و همیشه در 
عمق محلات مغفول مانده اســت.در خیلی از محلات پرتی ها 
ی مثلتی شــکل زمانی به عنوان فضای سبز کار شده و بعد به 
هر دلیلی رها شده و تبدیل به محل دپو زباله شده است.باید در 
بودجه امسال بررسی شود و  پارک های محله ای بهسازی شود .
  در برخی محلات سرانه فضای سبز حتی  به یک 

متر هم نمی رسد
  فاطمه جراره عضو شورای شهر گفت: مسئله ماشین های حمل 
میوه و دست فروش های سطح شــهر، از مهمترین دغدغه های 
فرماندار، اعضای شورا و شهروندان است، ساماندهی این ماشین  ها 
باید با کارشناسی انجام شود تا مشکلی برای اقشاری که به این 
فعالیت مشــغول بوده و از لحاظ مالی دچار مشکل هستند، به 
وجود نیایــد.وی ضمن تاکید بر اینکه نباید بی  برنامگی در این 
خصوص وجود داشته باشد، ادامه داد: البته این نکته قابل توجه 
است که شهروندان ما به دلیل قیمت پایین تر تمایل به خرید از این 
افراد دارند، بنابراین نمی توانیم این  ماشــین ها را به راحتی حذف 
کنیم.جراره در رابطه با قیمت عرضه میوه در کانکس های سطح 
شــهر، تاکید کرد: بنا بود با تأسیس این کانکس ها، مکانی برای 
عرضه میوه و ســایر اقلام باقیمت پایین تر از ســوپر میوه ها به 
 وجود آید که متأسفانه این اتفاق نیافتاده است و اکنون نرخ اقلام 
کانکس ها شاید در حد ۵ درصد ارزانتر از سوپر میوه هاست  در 
حالی که در شهرستان ها بین 3۰ تا 4۰ درصد ارزانتر است.وی 
افزود: در اکثر خیابان های اصلی شهر کانکس هایی در اختیار 
افراد قرار داده شده ولی نظارتی صورت نگرفته است.این عضو 
شورای شهر بندرعباس خاطرنشان کرد: در مجموع بازارچه هایی 
که در محلات احــداث کردیم تنها در حد ارائــه آمار ارزش  
دارند چرا که امکانات موردنیــاز آن ها را ایجاد نکردیم و هیچ 
نظارتی هم نبوده و بهتر است ساماندهی این بازارچه ها سریع تر 
صــورت بگیرد.جراره  گفت: علی رقم وعده های داده شــده 
 بازارچه حســین آباد و صادقیه به این زودی هم به بهره برداری 
نمی رســد چراکه حدود  ۷ ســال در دســتور کار قرار دارد 
و همچنان نتیجه مناســب نگرفته ایم.وی اذعان داشــت: چرا 
باید پنجشنبه شب بازار برگزار شــود ؟ اگر هم در صدد ایجاد 
آن هستیم باید خارج شــهر اتفاق بیفتد.جراره  بیان کرد: طرح 
 جامع فضای ســبز آیا آمار دقیقی از سرانه فضای سبز محلات 
می دهد؟در برخی محلات سرانه فضای سبز حتی  به یک متر 
هم نمی رسد باید مطالعات و برنامه ریزی دقیقی در این خصوص 

صورت گیرد.
  سایر ارگان ها به کمک شهرداری بیایند

  رضا حیدری زاده، عضو شــورای شــهر بندرعباس وضعیت 
مملکت به گونه ای است که باید تدابیری لازم برای تامین معاش 
خانواده ها  را داشــته باشــیم، باید کار کارشناسی شود و نباید 

احساسی  عمل شود باید عزم جدی باشد و مطالبه گری از شهر 
هم بخواهیم.  وی در رابطه با ساماندهی ماشین های حمل میوه 
شهر، گفت: قرار بود این ماشین ها در عمق محلات خدماتی ارائه 
دهند که سفر را در شهر کمتر کنند؛ اما این ها به دنبال این هستند 
که بیشترین فروش را داشته باشند و حتی برخی از آنان اقدام به 
کم فروشی می کنند.حیدری زاده ضمن بیان اینکه برای کاهش 
قیمت عرضه میوه در مغازه ها، باید عوارض را کمتر کرد، تاکید 
کرد: این معضل هفت سال است که نظم شهری را بر هم زده است 
و برای رفع این معضل تمام دستگاه ها باید پای کار بیایند چرا که 
تا همه دستگاه های مسوول پای کار نیایند شهرداری به تنهایی 

پاسخگو نیست.
  کابل های هوایی  اصلی  معضلی برای شهر شده است

  مجید عسکری زاده، عضو شورای شهر بندرعباس در این جلسه 
گفت:  قراربود تمام فرآورده های کشاورزی از جمله سبزی در 
 میدان جدید تره بار بندرعباس عرضه شود  اما در میدان جدید 
غرفه هایی برای ســبزی فروشان در نظر نگرفته شده است.وی 
افزود: گویا قرارداد ایستگاه های اتوبوسی که با قرارداد ترکمانچای 
 در اختیار شــخص خاصی بود، تمام شــده ولــی همچنان با 
نازیبا کردن چهره شــهر در حال فعالیت هستندکه این موضوع 
بایدبه طور جد پیگیری شود.عسکری زاده اظهار کرد: در گذشته 
در نقاطی از شــهر بندرعباس کشاورزی بوده  از جمله نایبند و 
داماهی و نخل ناخدا که چاه هایی وجود داشــته است که اگر 
بخواهیم پیگیری کنیم بسیاری مشکلات آبیاری فصای سبز شهر 
را مرتفع می شود.وی تاکید کرد: چرا به توسعه برخی از درختان 
مقاوم در بندرعباس توجه نمی شود و درختان کنو کارپوس باید 
 هرچه زودتر ســاماندهی شود.عسکری زاده  خاطر نشان کرد:
 کابل های هوایی  اصلی  معضلی برای شــهر شده است چراکه 

تاسیسات هوایی باعث شده جلو رشد درختان را بگیریم .
  از فضای سبز بندرعباس راضی نیستم 

اسماعیل بواشه، عضو شــورای شهر بندرعباس در این جلسه 
گفت: آیا تشریفات واگذاری از جمله مزایده برای غرفه های گل 
فروشی ضلع غرب پارک جنگلی و دکه ها  انجام شده است؟ وی 
افزود: از فضای سبز بندرعباس راضی نیستم مدیرانی که ده ها 
سال در فضای سبز بودند باید یک طرح جامع فضای سبز ارائه 
دهند تا دستور العمل کلی برای آینده و بهسازی فضای سبز شهر 

بندرعباس داشته باشیم.
  احداث اســتراحتگاه کارگران فصلی تا پایان سال 

جاری
  در ادامه معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس بیان کرد: 
از دو منظر می توان به عملکرد سازمان سیما منظر و ساماندهی 
مشاغل نگاه کرد؛ اول تکلیفی که شورا بر اساس بودجه 99 ابلاغ 
کرده و دوم اموری که در حین انجام فعالیت ها و خارج از بودجه 
ســالانه، اتفاق میفتد.اسماعیل موحدی نژاد ادامه داد: در حوزه 
سازمان ساماندهی مشاغل هشــت پروژه با اعتبار 2 میلیارد 

و 8۰۰ میلیون تومان در بودجه ســال 99 مصوب شده است 
همچنین در خصوص کارگران فصلی و ساماندهی استراحتگاه 
آنان، 3۰۰ میلیون تومان اعتبار در بودجه در نظر گرفته ایم.وی 
ضمن بیان اینکه این مکان در ضلع جنوب غرب پارک جنگی 
خلیج فارس احداث می شود، تصریح کرد: البته به دلیل کم بودن 
این اعتبار برای ســاخت این استراحتگاه،  9۰۰ میلیون تومان 
بودجه را جابه جا کردیــم و در مجموع بالغ بر یک میلیارد و 
سیصد میلیون تومان اعتبار در نظر گرفته شده است.موحدی نژاد 
با اشاره به اینکه تا پایان سال جاری استراحتگاه کارگران فصلی 
ساماندهی خواهد شد، افزود:  در خصوص عرضه میوه توسط 
وانت ها در سطح شهر، قول می دهیم ظرف یک هفته ساماندهی 
انجام گیرد؛ اما نکته مهمی که وجود دارد، ضعیف بودن دو سوم 
این دستفروشان می باشد که در شــرایط اقتصادی کنونی، راه 
درآمد دیگری ندارند و باید با آنان تعامل داشــته باشیم.معاون 
خدمات شهری شهرداری بندرعباس تصریح کرد: بودجه سال 
99 که برای سازمان سیما منظر مصوب شده، 22 میلیارد و 8۰۰ 
میلیون تومان است که برای اجرای برنامه های امسال کافی نبوده 
و خیلی از موضوعاتی که مورد انتظار شورا بوده به همین علت 

تاکنون انجام نشده است.
  گران فروشــی وجود دارد امــا نظارت هایمان را 

شدیدتر کرده ایم
  سرپرست سازمان ســاماندهی مشاغل شهری و فرآورده های 
کشاورزی شــهرداری بندرعباس، در این جلسه گفت: اقدامات 
بسیار خوبی از ابتدای سال انجام شده که مهمترین آن ها، تجهیز 
و ســاماندهی فضای سازمان، احداث و تجهیز یک نمایندگی از 
سازمان در شهرداری ، بهره برداری بازار ماهی فروشان و جابجایی 
میدان میوه و تره بار که نسبت به میدان قبلی بسیار بزرگتر است و 
یکی از بزرگترین میادین تره باره جنوب کشور محسوب می شود؛ 
است.احمد ملائی نسب در خصوص نرخ میوه و گران فروشی آن 
اظهار کرد: گران فروشی وجود دارد اما نظارت هایمان را شدیدتر 
کرده ایــم و نرخ  نامه مصوب را اعلام کرده ایــم نرخ توزیع میوه 
در کانکس های شــهرداری باید 1۰ تا 1۵ درصد کمتر از سوپر 
میوه های سطح شهر باشد.وی ضمن اشاره به اینکه کشتارگاه نیمه 
صنعتی بندرعباس با کمک شورای شهر بندرعباس بهره برداری 
خواهد شــد، افزود: به ظرفیت دام استان ۵۰۰ راس اضافه شده 
که می توانیم در مجموع هزار و پانصد راس دام در ماه به اســتان 
وارد کرده و ذبح نماییم .سرپرســت سازمان ساماندهی مشاغل 

شهری و فرآورده های کشــاورزی شهرداری بندرعباس درباره 
فضای ساختمان سازمان بیان کرد: دفتر ناظر شرعی و دامپزشکی 
و همچنین سالن انتظار مراجعه کنندگان را به صورت مشرف بر 
سالن کشتار، احداث کرده ایم همچنین میدان عرضه دام را هم بر 
طبق دستورالعمل  کشوری طراحی کردیم و تا پایان سال راه اندازی 
 خواهد شــد.ملائی نســب تاکید کرد: به دنبال شروع ساخت 
بازارچه های محلی هســتیم و بازارچه های موجود را بهسازی 
 می کنیم و در تلاشــیم که بازارچه ســجادیه را تا پایان سال به 
بهره برداری برســانیم.همچنین در صدد تعیین تکلیف بازارچه 
صادقیه تا پایان سال جاری  هستیم چراکه نقشه برداری آن تکمیل 
شــده و صحبت هایی درخصوص واگذاری آن به سرمایه گذاران 
شده که تا پایان سال جاری راه اندازی شود.وی با اشاره به طراحی 
دو محل جهت ساماندهی خودروهای حامل میوه، تصریح کرد: 
اقدامات لازم جهت رونق بازارچه حســین آباد انجام شده است 
همچنین پیگیر اخذ مجوز جهت راه اندازی پنجشنبه شب بازاری 
در بندرعباس به وســعت یک هکتار هستیم.سرپرست سازمان 
ساماندهی مشاغل شــهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری 
بندرعباس با اشاره  به تقاضا برای دریافت غرفه سبزی در میدان 
تره بار جدید، اظهار کرد: مقرر شده است  که متقاضیان  در  مزایده 
شرکت کنند و ما مزایده را محدود کنیم تا بتوانیم کمکی به آنها کرده 
باشیم.ملائی نسب  همچنین خاطر نشان کرد: دنبال ایجاد میدان 

عرضه دام هستیم تا  قاچاق  دام کم می شود.
  گاهی برای تامین فضای ســبز در محلات باید از 

طریق تملک عمل کنیم 
  مصطفی خادم، سرپرست سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهری شــهرداری بندرعباس در این جلسه گفت:  بهسازی 
فضای سبز ورودی های شهر را شروع کرده ایم.در ساماندهی 
از سمت شــرق نخل کاری و درختان زینتی  کار شده است.
در  حوزه شــمالی کارهای عمرانی انجام می شود و بلوار راه 
آهن هم کار کاشت را شــروع می کنیم.و ی افزود: در عمق 
محلات در حال بررسی هستیم که بتوانیم به صورت عادلانه 
 کار شــود  ولی برای تامین فضای ســبز مناسب در محلات
  گاهی باید از طریق تملک وارد عمل شویم.خادم  تصریح کرد: 
حرا کاری ها با هماهنگی با اداره منابع طبیعی صورت گرفته 
اســت ومورد تایید بوده است.وی در پایان خاطر نشان کرد: 
واگذاری تمامی 1۷ مورد گل فروشی های ضلع غربی پارک 

جنگلی از طریق مزایده بوده است.
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گروه خبر // به علت خیس بودن، پیچ تند و شیب زیاد بخشی از 
بلوار شهدای محیط بان یک خودرو از مسیر خود منحرف و بعد از 

ورود به شانه خاکی جاده متوقف شد.
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ پیش از ظهر روز چهارشنبه هفتم آبان ماه یک 
دستگاه خودرو به علت لغزندگی خیابان، شیب تند جاده و پیچ نسبتا زیاد 
آن از مسیر خود منحرف و بعد از وارد شدن به شانه خاکی جاده متوقف 
شــد. این حادثه خسارت جانی در پی نداشت و سرنشین این خودرو 
که یک خانم بود توســط اورژانس برای مداوا به مرکز درمانی منتقل و 
به خودرو وی خساراتی جدی وارد شد.حسین باوقار برادرِ خانمی که 

راننده این خودرو بود در خصوص چگونگی بروز این حادثه در گفتگو 
با خبرنگار دریا گفت: درست قبل از پیچی که در این جاده قرار دارد به 
علت خیس بودن خیابان که علت آن را نمی دانیم ، خودرو وارد قسمت 
خیس جاده می شــود و به همین دلیل لاستیک ها خیس می شوند که 
موجب شــده راننده نتواند تعادل ماشین را حفظ کند به همین دلیل این 
حادثه رخ داده است.حسین باوقار ادامه داد: به گفته کسانی که در صحنه 
حادثه حاضر بوده اند خودرو سرعت زیادی نداشته است و خیس بودن 
و لغزندگی جاده از یک طرف و از طرفی هم شــیب تند جاده موجب 
این حادثه شده اســت.وی تاکیدکرد: از علت اصلی خیس بودن جاده 

اطلاعی ندارم ولی هر ماشینی که از این مسیر عبور می کند دقیقا همین 
اتفاق برایش رخ می دهد و لاســتیک های خودروها خیس می شوند 
و به راه خود ادامه می دهند البته الان کمی از خیسی آن کم شده است.

وی تاکید کرد: علت اصلی این حادثه خیس بودن جاده است که اداره 
آب وفضلاب می بایست آن را بررسی کند که، چرا این قسمت از جاده 
خیس بوده است؟ از طرفی اگر به حاشیه جاده نگاه کنیم حجم زیادی 
از خرده سنگ و خاک آن را پوشانده است و شاید یکی از علت ها هم 
همین موضوع باشد.برادر راننده این خودرو  یاد آور شد: تقریبا یک ماه 
پیش و چند متر پایین تر از جایی که حادثه امروز رخ داده،  یک خودرو 
رانا از مسیر منحرف می شود و راننده آن جان خود را از دست می دهد 
یــک هفته پیش نیز حادثه ای دیگــر رخ داد که در آن یک خودروی 
پراید دچار سانحه شد. برررسی های میدانی خبرنگار دریا در خصوص 
چگونگی بروز این حادثه حکایت از آن دارد که در ضلع شمالی بلوار 
شهدای محیط بان و تقریبا پانصد متر بالاتر از جایی که این حادثه رخ 
داده است قسمتی از لوله های انتقال آب دچار نشتی بوده است و حجم 
زیادی از آب به مرور زمان به بلوار وارد شده است همین موضوع باعث 
شده که جاده دچار لغزندگی شود. از طرفی شیب و پیچ تندی که در این 
مسیر وجود دارد از دیگر علت های بروز این حادثه است. متاسفانه با 
وجود اینکه چندین بار در این مسیر حوادث ناگواری رخ داده است ولی 
تاکنون تصمیمی جدی برای کنترل حوادث در این قسمت گرفته نشده 
است. لازم به ذکر است بعد از بروز حادثه مرگ بار خودرو رانا در این 
مسیر مسئولان دســت به کار شدند و فقط قسمتی از جدول این بلوار 
را ترمیم و باز ســازی کردند که این کار نیز به طور کامل انجام نشده و 
 هنوز بخشی از آن بدون جدول باقی مانده است. وجود حجم زیادی از

سنگ های ریز و درشت و خاک های انباشته شده در حاشیه جدول نیز 
قسمتی از این بلوار را بلا استفاده کرده است. 

لغزندگی جاده، پیچ تند و شیب زیاد بلوار شهدای محیط بان باز هم حادثه آفرید


